
t:Jr izsLggyiYles i'iivSiYiyl:ét

Farkas Gergely
országgyűlési képviselő

irományszám :
`z

5 (o L S

Érkezett: 2015 J u L 1 3.

Írásbeli kérdés

Kövér László úrnak,
az Országgyűlés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, valamint az Országgyűlésrő l szóló 2012.

évi XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánok benyújtani a z

Emberi Erőforrások Minisztériumát vezető miniszterhez, mint a tárgyban illetéke s

minisztérium vezetőjéhez

„Az Országos Diákparlament által megfogalmazott ajánlások be nem tartásáról . 5. —
Miért nem tettek lépéseket annak érdekében, hogy együttműködéseket alakítsanak ki a z
intézményfenntartók, a helyi önkormányzatok és a sportlétesítmények működtető i a
mindennapos testnevelés megvalósítása érdekében? ”

címmel.

A benyújtott kérdésemre a választ írásban várom .

Tisztelt Miniszter Úr !

2014 novemberében ülésezett az az Országos Diákparlament, amelynek küldöttei képviseli k

azt a sok százezer fiatalt, akik az ország jöv őjét határozzák meg a jöv őben. A közel 30 0

küldött egy 42 pontos ajánlást fogalmazott meg, és fogadott el . Bár a kormányzat képviselőj e
is részt vett az ülésen, illetve a sokszor emlegetett konzultáció is megtörtént a felek között, d e
azóta semmilyen érdemi el őrelépés, döntés nem született.

Kérdésemben a 25 . ajánlással szeretnék foglalkozni, amely így hangzik : „Felkérjük az

intézményfenntartókat, a helyi önkormányzatokat és a sportlétesítmények m űködtetőit, hogy a

mindennapos testnevelés megvalósítása érdekében alakítsanak ki együttm űködést. ”

2012-ben, amikor bevezették a mindennapos testnevelést, egy kormányzati felmérés szerint

mintegy 50 milliárd forintot kellett volna létesítményfejlesztésre fordítani . Ezzel szemben

2013-ban csak 8 milliárd forint jutott erre a célra, ami valljuk be : nagyon kevés . A legtöbb

közintézmény sport-infrastruktúrája korszerűtlen, balesetveszélyes . Számos közoktatási



intézményben pedig egyáltalán nem áll rendelkezésre ilyen jellegű infrastruktúra : vannak
olyan iskolák, ahol a folyosókon vagy az osztályteremben tartják meg a testnevelésórát .

Valószínű , hogy nem az „egy iskola-egy tornaterem modell” lenne a megoldás, hanem a z
egyéb sportlétesítmények körzetenkénti bevonása a programba, amihez a hely i
önkormányzatok, oktatási intézmények és sportegyesületek konstruktív együttm űködésére
van leginkább szükség . A program akkor működne igazán, ha körzetenként három-nég y
sportágban lehetne biztosítani sportág-népszerűsítő, sportágválasztó foglalkozásokat, amivel
nemcsak a népegészségügyi célokat valósítanák meg, de a létesítmények és a szakedz ők
kapacitását is maximálisan ki tudnák használni . Ezeket az együttműködéseket az
önkormányzatoknak kellene mindenütt megszervezniük, amihez a kormány minden segítsége t

igyekszik majd megadni .
Erre irányul az Országos Diákparlament javaslata is, de sajnos ennek megoldására még nem
igen láttunk példákat, és annál kevesebb kormányzati intézkedést .

Tisztelt Miniszter Úr! Miért nem fogadják be azon Országos Diákparlament javaslatait ,
amelynek szerepét Önök is fontosnak tartják? Miért nem biztosították a mindennapo s
testnevelés megvalósításához szükséges feltételeket? Miért nem tettek intézkedéseke t
annak érdekében, hogy minél több együttműködést alakítsanak ki a közintézmények a
mindennapos testnevelés megvalósítása érdekében ?

Várom érdemi válaszát !

Budapest, 2015 . július 13 .

Tisztelettel :

Farkas Gergely
Jobbik
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